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credinţă  pe  pământ?” (Luca 18: 8). 

Însă să nu deznădăjduim, deoarece, 

vorbind El despre semnele celei de-a doua 

veniri  a  Sa,  a  spus: 

„Iar când vor începe să fie acestea, 

prindeţi curaj şi ridicaţi capetele voastre, 

pentru  că  răscumpărarea  voastră  se 

apropie” (Luca  21: 28). 

Aşadar, viaţa voastră să fie în aşa fel  

încât, în  acea  zi  înfricoşătoare a Judecăţii, să 

putem să  ridicăm  capul  nostru  şi  nu  să-l  

plecăm adânc,  deznădăjduiţi.  Amin”. 

(Sfântul  Luca,  Arhiepiscopul  Crimeei, 

Cuvânt  din  1956,  la  Schimbarea  la  Faţă  a 

Mântuitorului) 

Cu frică şi cu spaimă priveau această 

privelişte minunată cei mai aleşi dintre 

apostoli,  Petru,  Iacob  şi  Ioan,  iar  după 

norul  care  i-a  acoperit,  s-a  auzit  glasul  lui 

Dumnezeu: 

„Acesta este Fiul Meu Cel iubit, întru 

Care am binevoit; pe Acesta să-L  ascultaţi” 

(Matei 17: 5). 

Sfinţii Apostoli au propovăduit în întreaga 

lume  acest  fapt  minunat. 

Lumea întreagă, auzind aceasta, ar fi 

trebuit să îngenuncheze înaintea Domnul Iisus 

Hristos şi să se închine adevăratului Fiu al lui 

Dumnezeu. 

Ar fi trebuit ca arătarea pe Tabor a celor 

doi dintre cei mai mari profeţi ai Vechiului 

Testament şi închinarea lor în faţa Domnului 

Iisus Hristos în timpul Schimbării Sale la Faţă 

să închidă pentru totdeauna buzele dezgustă-

toare  ale cărturarilor  şi  fariseilor, care Îl 

urau  pe  Domnul Iisus şi Îl considerau 

călcător al Legii  lui  Moise.  Dar  şi  până  

astăzi,  evreii  nu cred  că  El  este  Mesia. 

Nu  doar  evreii  nu cred în El, dar şi 

pentru mulţi creştini, din ce în ce mai mult 

lumina dumnezeiască a Domnul nostru Iisus 

Hristos  este  o  piedică.  Din ce în ce mai 

mică devine „turma cea mică” a lui Hristos, 

(turmă) pentru  care  lumina  dumnezeiască  a 

lui Hristos străluceşte cu aceeaşi putere cu 

care  a  strălucit apostolilor Petru, Iacob şi 

Ioan  atunci  pe  Muntele  Tabor. 

Însă să nu deznădăjduim, deoarece 

Domnul  nostru  Iisus  Hristos  a  spus: 

„Nu  te  teme,  turmă  mică,  pentru  că 

Tatăl  vostru  a  binevoit  să  vă  dea  vouă  

Împărăţia”(Luca 12: 32). 

Necredinţa între popoare a luat dimensiuni 

neliniştitoare şi lumina lui Hristos a fost 

umbrită de norul cel întunecos al ateismului. 

Astăzi, mai des ca niciodată, ne amintim de 

înfricoşatul cuvânt al lui Hristos: „Dar când 

va  veni  Fiul  Omului,  va  mai  găsi  oare 

 

"Schimbarea  la  Față  a  Domnului", frescă  

realizată  de  Cuviosul  Părinte  Arsenie  Boca  

la  Mănăstirea  Drăgănescu (lângă  București). 

VITAMINA  DUHOVNICEASCĂ 

Pe pământ sunt adeseori puzderii de legi omenești; la judecata lui Dumnezeu sunt numai 

două: legea iubirii  de Dumnezeu și legea iubirii de oameni, în care se cuprinde toată 

Scriptura. În loc de dosare, sunt cărțile morții și Cartea Vieții, în care-s scrise toate faptele 

oamenilor. 

(O sinteză a gâdirii Părintelui Arsenie Boca în 800 de capete) 


